
Protokół Nr VI/11 

 

z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 28 czerwca 2011 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 14 radnych.  

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Stanisław Radulski 

13. Feliks Aleksander Wróblewski 

14. Jan Żochowski 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: Janusz Puchalski 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Józef Michałowski Radny Rady Powiatu Bielskiego - Dyrektor SZK 

3) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

4) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

5) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

6) Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

7) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

8) Katarzyna Kędzia p.o. Kier. Ref. RŚ 

9) Marek Klepacki z-ca Kierownika Referatu  Or 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady VIsesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9
00 

dokonał 

otwarcia obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego 

Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy oraz na podstawie listy 

obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i podejmowania uchwał. Powitał 

przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, 

że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na sesję, w tym proponowany porządek obrad, 

zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  do porządku.  

   Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji w brzmieniu:     



1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1699B Brzeźnica Szmurły – ulica w 

miejscowości Szmurły”, 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania 

„Rozbudowa mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 

1598B wraz z dojazdami”, 

c) uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 

wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 

d) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części, 

e) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na 

lata 2011-2016, 

f) likwidacji samorządowego zakładu budżetowego, 

g) zmian w budżecie gminy Brańsk na rok 2011, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2011-2016, 

i) odwołania skarbnika Gminy Brańsk, 

j) powołania skarbnika Gminy Brańsk. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad V sesji rady gminy: 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad V sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się 

do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad V sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Podjęcie uchwał Rady Gminy: 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Odczytała pozytywną Opinię Komisji Nr 9/07/11 w sprawie projektów uchwał pod obrady VI 

sesji Rady Gminy Brańsk z dnia 17 czerwca 2011r. (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad.5a) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1699B 

Brzeźnica Szmurły – ulica w miejscowości Szmurły”. W uzasadnieniu poinformował, że 

uchwała na dofinansowanie wymienionego zadania była podjęta na ostatniej sesji z tym, że 

wskazywała Starostę, jako odbiorcę pomocy a powinno być, że pomocy finansowej udziela się 

jednostce samorządu terytorialnego, czyli Powiatowi. Nadzór Wojewody nie uchylił uchwały, 

ale wezwał Radę Gminy do usunięcia nieprawidłowości we własnym zakresie.  



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/42/11 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1699B Brzeźnica Szmurły – ulica w miejscowości 

Szmurły”. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5b) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania „Rozbudowa mostu w miejscowości Poletyły w 

ciągu drogi powiatowej Nr 1598B wraz z dojazdami”. W uzasadnieniu poinformował, że 

uchwała na dofinansowanie wymienionego zadania była również podjęta na ostatniej sesji z tym, 

że wskazywała Starostę, jako odbiorcę pomocy a powinno być, że pomocy finansowej udziela 

się jednostce samorządu terytorialnego, czyli Powiatowi. Nadzór Wojewody również nie uchylił 

tej uchwały, ale wezwał Radę Gminy do usunięcia nieprawidłowości we własnym zakresie.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/43/11 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na realizację zadania 

„Rozbudowa mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 1598B wraz z 

dojazdami”. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5c) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania rolnictwa za priorytet 

polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. W 

uzasadnieniu poinformował, że ten projekt uchwały został przygotowany na prośbę radnych 

gminy, którzy otrzymali pismo i gmina też takie pismo otrzymała z ugrupowania PIS-u, aby rady 

gmin w całej Polsce podjęły tego typu uchwały, ażeby sprawy rolnictwa miały swoje miejsce w 

ciągu sześciu miesięcy, kiedy Polska sprawuje prezydencję w Radzie Unii Europejskiej. Polscy 

rolnicy nie chcą niczego więcej od Unii tylko tego, aby ich traktowano tak samo jak rolników z 

tzw. Starej Unii w zakresie dopłat, to się należy naszym rolnikom, za ich „krwawicę” i 

przedsięwzięcia mające duże znaczenie w minionych latach w dążeniu do zjednoczenia Europy.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/44/11 w 

sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 

wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5d) Kierownik Ref. RŚ Pani Kędzia poinformowała, że po kontroli przeprowadzonej przez 

służby Wojewody w Referacie ochrony środowiska, jedno z zaleceń pokontrolnych dotyczyło 

uaktualnienia uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu wyłapywania bezdomnych zwierząt 

oraz rozstrzygania o dalszym postępowaniu z nimi. Wykonując zalecenia pokontrolne 

przygotowano ten projekt uchwały. Następnie Kierownik odczytała projekt uchwały w sprawie 

określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla 

bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/45/11 w 

sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5e) Kierownik GOPS Pani Januszewska poinformowała, że wcześniejszy Program 

profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną był uchwalony na lata 2007-2010, obecnie 

przygotowano projekt na lata 2011-2016.  



Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że odgórnie przepisy mówią, o tym, co powinien 

zawierać taki Program. Na niektóre zapisy Wójt ma inny pogląd, gdyż uważa, że dziecko nie 

może rządzić rodzicami, natomiast, jeżeli rodzice źle postępują, nie wywiązują się ze swoich 

obowiązków powinni zostać pociągnięci do odpowiedzialności. We wszystkim powinna być 

zachowana równowaga. 

Następnie Kierownik odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 

profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2011-2016. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/46/11 w 

sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 

2011-2016. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5f) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie likwidacji samorządowego zakładu 

budżetowego. W uzasadnieniu poinformował, że ze względu na zmieniające się przepisy o 

finansach publicznych w obecnej chwili jest nieopłacalne utrzymywanie zakładu komunalnego 

w takim kształcie jak funkcjonuje obecnie. Dalej Wójt mówił – „Za każdą wykonaną robotę SZK 

wystawia Fa-ry od których musi być odprowadzony podatek VAT, za zakupione materiały też 

jest płacony VAT. Szukając oszczędności i aby uniknąć podwójnego odprowadzania VAT-u 

chcemy zlikwidować SZK i włączyć jego zakres zadań do Referatu Rolnictwa. Inne gminy też 

rozpatrują tego typu możliwości. W ten sposób zadbamy o to, że pieniądze zaoszczędzone będą 

pracowały na naszym terenie jak najdłużej. Pracownicy Zakładu otrzymają wypowiedzenia i 

zostaną (może nie wszyscy) zatrudnieni na nowych warunkach pracy i płacy. W ten sposób 

chcemy zmienić formę wynagradzania ( wprowadzić premie, nagrody) i płacić za faktycznie 

wykonaną pracę. Kto będzie więcej pracował więcej zarobi, będą to jakieś argumenty do lepszej 

pracy. Na dzisiaj jest to najlepsze rozwiązanie”. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/47/11 w 

sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad. 5g) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2011 rok, szczegółowo omawiając zmiany do uchwały i załączników: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

 

Do załącznika Nr 1  

 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze Straże Pożarne §2707  zwiększono dochody z tytułu otrzymania środków na 

wdrażanie lokalnych strategii rozwoju PROW na lata 2007-2013- zakres małych projektów o 

kwotę 11.000,00zł 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 2030 na 

podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację 

własnych zadań bieżących gmin na 2011 r. o kwotę 3.000 zł z przeznaczeniem na realizację 

programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92109 – Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2707 zwiększono dochody z tytułu wdrażanie lokalnych 

strategii rozwoju PROW na lata 2007-2013 – zakres małych projektów na zadania 

współfinansowane z Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Kalnicy o kwotę 

11.000,00 zł i w rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 2707 zwiększono dochody na zadania 

współfinansowane przez Urząd Gminy o kwotę 25.000,00 zł. 

 

 



Do załącznika Nr 2  

  

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa,  rozdz. 75411 – 

Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej § 2710 zmniejszono wydatki na dotację 

celową na pomoc finansową między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących o kwotę 500 zł z jednoczesnym zwiększeniem wydatków w §3000 na 

wsparcie finansowe dla Powiatowej Państwowej Komendy Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim 

na zakup sztandaru w związku z obchodami 60-lecia powstania Zawodowej Straży Pożarnej w 

Bielsku Podlaskim o kwotę 500 zł. 

W dz. 600 – Transport i łączność rozdz. 600016 – Publiczne drogi gminne § 6050  

zmniejszono wydatki na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej Pruszanka Baranki 

do drogi krajowej” o kwotę 169.287,00 zł w wyniku zmniejszenia wartości po przeprowadzeniu 

postępowania przetargowego na wykonanie tego zadania.. 

 W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 

– Ochotnicze straże pożarne  §4217 zwiększono wydatki o kwotę 11.000,00 zł i w §4219 o 

kwotę 32.000,00 zł na zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich znajdujących się w remizach 

strażackich. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110  
w związku ze zwiększeniem dotacji celowej na realizację programu „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” zwiększono wydatki na dożywianie o kwotę 3.000 zł  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92109- Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększono wydatki w § 2487 o kwotę 11.000,00 zł  i §2489 

o kwotę 32.000,00 zł na zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich – zadanie 

współfinansowane ze środków PROW na lata 2007-2013, w § 4279 zwiększono wydatki na 

wykonanie prac remontowych w budynku Izby Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach o 

kwotę 10.000,00 zł.  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92195– Pozostała 

działalność zwiększono wydatki w §4307 o kwotę  25.000,00 zł i w § 4309 o kwotę 35.000,00 zł 

na urządzenie terenu rekreacyjno – wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym Otapy – 

Kiersnówek – zadanie współfinansowane ze środków PROW na lata 2007-2013. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/48/11 w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 5h) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2011-2016. 

W uzasadnieniu poinformowała, że zmiany dotyczą tylko Wieloletniej Prognozy Finansowej i 

przedstawiła zmiany zgodnie z załącznikiem.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/49/11 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2011-2016. (podczas głosowania nad uchwała nieobecny na Sali obrad radny 

Sylwester Bobel) /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 5i) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie odwołania skarbnika gminy Brańsk. 

W uzasadnieniu powiedział - „już od dłuższego czasu Pani Skarbnik sygnalizuje do mnie, że 

chce przejść na zasłużoną emeryturę, ze swej strony trochę to odciągałem w czasie, ale przyszedł 

czas, że Pani Skarbnik, aby skorzystać z korzystniejszych przepisów musi przejść na emeryturę z 

końcem miesiąca czerwca br. Pani Skarbnik złożyła do mnie wniosek z prośbą, aby odwołać Ją 

ze stanowiska Skarbnika z dniem 28 czerwca 2011r. Musimy przychylić się do prośby Pani 

Skarbnik, bo swoją wzorową pracą, wzorową postawą, z wielkim sercem pracowała dzień i noc, 

kiedy było trzeba wykonać jakąś pracę terminową, zasłużyła na to, aby prośbę spełnić i podjąć 



taką uchwałę. W imieniu własnym i radnych dzisiaj chciałbym Pani serdecznie podziękować za 

to wszystko, co Pani w swojej ponad 40-letniej pracy czyniła na rzecz rozwoju naszej gminy. 

Chcę powiedzieć, że dużo jeżdżę, dużo rozmawiam - Pani Skarbnik jest wzorem dla wszystkich 

skarbników województwa. Wiem, że odbiera dziesiątki telefonów z prośbą o porady, nieraz o 

przesłanie stosownych materiałów i śmiało mogę powiedzieć, że jest wzorowym promotorem - 

promocją naszej gminy. Należy się z tego cieszyć, że Gmina Brańsk miała Taką Osobę, która 

była zawsze widoczna, potrzebna i z tych usług, koleżanki skarbnicy mogły korzystać. 

Dziękujemy dzisiaj za to wszystko. W stosownym czasie jeszcze się spotkamy i jako pracownicy 

urzędu będziemy dziękowali dla pani Skarbnik. Nie mniej zwróciłem się do Pani Skarbnik, która 

wyraziła na to zgodę, żeby po przejściu na emeryturę, po załatwieniu wszystkich formalności, od 

1 lipca dalej w naszej gminie wykonywać obowiązki skarbnika, głównego księgowego budżetu 

gminy. Dlatego jest przygotowany kolejny projekt uchwały w sprawie powołania Pani 

Zdzisławy Iwańczuk na stanowisko skarbnika Gminy Brańsk. Moja prośba jest taka, aby Pani 

dalej pracowała i wychowała następcę na swoje miejsce, bo dobrego fachowca nie bierze się „z 

ulicy”, jeżeli osoba jest nieprzygotowana. Mieszkańcy, osoby niepracujące w finansach mogą to 

nieraz różnie odbierać, ale dzisiaj za najmniejszą złotówkę wydaną nie zgodnie z przepisami 

można odpowiadać i pójść nawet do więzienia. Obowiązkiem Wójta jest mieć dobrego fachowca 

na tym stanowisku, bo tutaj obraca się dużymi pieniędzmi, trzeba być bystrym, patrzeć na 

terminy, nie patrzyć na godziny pracy, lecz na to, aby finanse się zgadzały, bo za 

nieprawidłowości można trafić na komisję dyscyplinarną, można mieć zakaz wykonywania 

obowiązków nawet na 10 lat. Ta współpraca wójta czy burmistrza ze skarbnikiem jest bardzo 

ważna. Dlatego prosiłem, aby Pani Iwańczuk jeszcze u nas pozostała i dalej pracowała, na co już 

jak wcześniej wspomniałem wyraziła zgodę. Proszę, zatem o podjęcie tych dwóch uchwał w 

sprawie odwołania i powołania Skarbnika Gminy Brańsk” 

   Do podziękowań Wójta dołączył się również Przewodniczący Rady Gminy i w imieniu 

radnych i własnym podziękował Pani Skarbnik za owocną współpracę, za pracę, której efekty 

widać w wyremontowanych budynkach świetlic, remiz, szkół i drogach. Wyraził nadzieję na 

dalszą dobrą współpracę. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

odwołania skarbnika Gminy Brańsk. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/50/11 w sprawie odwołania skarbnika Gminy 

Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 5j) Przewodniczący Rady Gminy Brańsk odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

skarbnika Gminy Brańsk. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/51/11 w 

sprawie powołania skarbnika Gminy Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 Głos zabrała Pani Zdzisława Maksymiuk Prezes Banku Spółdzielczego w Brańsku – „ Wójt 

Gminy namalował słowami dla Pani Skarbnik piękną laurkę a ja też chcę się pod nią podpisać. 

Wiem, jaka to jest ciężka praca w finansach, bo też kiedyś pracowałam, jako księgowa. Chcę w 

imieniu własnym i całego Banku podziękować Pani Iwańczuk za współpracę, chociaż dla Banku 

czasami nie było to na rękę, ale ja rozumiem, że Pani Skarbnik negocjując jak najwyższe 

procenty, dba o finanse gminy. Życzę dużo zdrowia”. 

 

Głos zabrała Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy, która podziękowała za podjęcie uchwał, za 

współpracę Panu Wójtowi i Radzie Gminy. Poinformowała, że od 42 lat bez dwóch dni była Jej 

to pierwsza i ostatnia praca w samorządzie. Wspominała okresy łączenia i rozłączania bilansów, 

odłączania i przyłączania miejscowości do Gminy Brańsk, a to wszystko miało swoje odbicie w 

finansach. Od 1992 r. Pani Skarbnik pracowała w urzędzie gminy Brańsk, gdzie przełożonym 

był Wójt i współpracowała z kilkoma radnymi obecnymi na tej sali od początku samorządności. 



Wyraziła radość, że nie roztaje się jeszcze z gminą na zawsze, że Wójt wyraził zgodę, aby 

jeszcze popracowała i z Wójtem i obecną Radą. 

 

Głos zabrał Kazimierz Krzemień – sołtys wsi Brzeźnica - w imieniu wszystkich obecnych 

sołtysów podziękował Pani Skarbnik za wieloletnią współpracę, za pracę na rzecz społeczności 

gminnej. Zauważył, że Pani Skarbnik jest jedną z nielicznych już osób w urzędzie, która 

przeżyła w swojej służbie wszystkie zawirowania i zmiany samorządowe, pilnowała finansów 

gminnych za czasów naczelnika, burmistrza a teraz wójta. Za to wszystko należą się duże 

podziękowania. 

 

Ad. 6)  Interpelacji i wnioski radnych. 

 

Radny z Mnia Pan Sylwester Bobel zapytał, kto odpowiada za boisko w Mniu w czasie wakacji i 

gdzie są klucze od bramy, bo młodzież chce grać a Pani Dyrektor Szkoły nie ma, wyjechała za 

granicę? Zgłosił również porównanie dwóch dróg dojazdowych do pół. 

 

Ad. 7) Odpowiedzi na pytania udzielił wójt gminy mówiąc – „ boiska, które ostatnio były 

wybudowane w Świrydach, Oleksinie i Mniu zostały odebrane i przekazane pod kontrolę 

szkołom. Cokolwiek ma się dziać na boisku, to tylko za zgodą i porozumieniem dyrektora 

szkoły.  

- Radny zapytał czy woźny ma obowiązek pracy w wakacje.  

Wójt udzielił odpowiedzi, że tak.  

- Radny zasugerował, że klucze od bramy na boisko powinny być u woźnego.  

Na to odpowiedzi udzielił Wójt – „tak jak dla wójta nikt nie może narzucać, co ma robić z 

pracownikami(zatrudniać, zwalniać, zlecać jakieś prace itp.) tak i wójt nie może ingerować w 

sprawy dyrektora. To dyrektor szkoły o tym decyduje i wybiera ze swego grona najlepszego 

zastępcę. Co do boiska może dać upoważnienie  dla woźnego, ale może równie dać dla któregoś 

nauczyciela czy katechety.  Ja nie mam prawa narzucać tego dla dyrektora. Ja mam prawo od 

dyrektora wymagać, aby był porządek i dyscyplina w szkole. Dyrektor decyduje, co na jego 

terenie się dzieje. Ludzie wymagają ode mnie nieraz różnych rzeczy, ale ja nie mogę się wtrącać. 

(Niektórzy nawet chcieli abym narzucał nauczycielom, jakie stopnie mają stawiać). Po to jest 

powoływany dyrektor i to On za powierzoną mu jednostkę oświatową odpowiada. Mnie 

interesuje to, aby był dobry poziom nauczania i jeżeli wyniki kontrolne pokazują, że szkoła nie 

odbiega od średniej wojewódzkiej, to mnie to cieszy. Jest taka zasada, że dyrektor nie może 

opuścić placówki, jeżeli na ten czas nieobecności nie wskaże zastępcy. Dyrektor w Mniu, która 

w tej chwili jest nieobecna na pewno wyznaczyła swego zastępcę i musicie do tej osoby dotrzeć. 

Proszę zgłosić się do referatu OR w urzędzie na pewno jest ustalone zastępstwo na piśmie. 

 Co do porównania dróg, nie mamy z tym większych problemów, z tym, że zostały do 

wykonania pewne zobowiązania z roku ubiegłego, które musimy wykonać w I półroczu br. m.in. 

takim starym zobowiązaniem jest wykonanie odcinka drogi gminnego do Karczmy „UPITA” . 

Tam przyjeżdżają różni goście z Warszawy i nie tylko, tam odbywają się wesela, więc ten 

odcinek drogi gminnej od asfaltu do drogi prywatnej należy utwardzić wybierając stosowny czas 

i pogodę, bo tam jest bardzo mokro po deszczach. Inne rozpoczęte roboty też musimy 

dokończyć. W dalszym ciągu będziemy po wsiach drogi naprawiać, z tym, że Pani kierownik 

Kędzia została zobowiązana prowadzić rejestr tych zgłoszeń, bo niektóre miejscowości 

„wykorzystują” gminę, a niektóre wsie nie korzystają. Muszą być jasne czytelne zasady 

korzystania z równiarki i gdy przyjdzie kolejka zgłoszone drogi będą równane, chyba, że gdzieś 

będzie duża dziura, zagrażająca bezpieczeństwu, to trzeba będzie podwieźć poza kolejką. 

Niezrozumiałym jest też dla mnie fakt, że wieś przez kilka lat nie przychodzi nie zgłasza 

równania a w pewnym momencie zgłaszają, „piszą 15 podań”, że na danej drodze jest 

„tragedia”. Zadaję wówczas pytanie czy ta „tragedia” stała się w jednej chwili – wczoraj?, gdy 

cała droga jest zdewastowana- zniszczona. Trzeba było wcześniej o to zadbać i tym mówić. 



Także wracając do pytania radnego, w najbliższym czasie zgłoszone drogi zrobimy”. 

 

Ad. 8 Sprawy różne: 

 Pan Kazimierz Krzemień – delegat Podlaskiej Izby Rolniczej poinformował, że odbyły 

się wybory do Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej z terenu gminy Brańsk 

delegatami zostali wybrani Andrzej Roch Charyton i Kazimierz Krzemień. Rada 

Powiatowa na swym posiedzeniu wybrała Przewodniczącego i Delegata na Walne 

Zgromadzenie Rady Wojewódzkiej. Przewodniczącym został Mirosław Roszczyc a 

delegatem Krzemień. Na I posiedzeniu Rady Wojewódzkiej również wybrano władze  

Podlaskiej Izby Rolniczej, Prezesem został wybrany Grzegorz Leszczyński a 

wiceprezesem Ryszard Łapiński oraz wybrano trzech członków zarządu. Pan Krzemień 

poinformował również o możliwościach przeprowadzenia przez Izbę Rolniczą szkoleń 

bezpłatnych dla rolników w zakresie pisania wniosków na działania „Różnicowanie w 

kierunku działalności nierolniczej" i "Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw" oraz w 

zakresie podatku VAT – termin do uzgodnienia. 

 Pan Józef Michałowski Radny Powiatowy oraz Dyrektor SZK podziękował dla Pani 

Skarbnik za współpracę oraz za to, że zawsze znalazła „receptę” na finanse zakładu. 

Poinformował również, że zmienił się skład  Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Do 

rady wszedł Pan Jabłoński na miejsce radnego, którego mandat wygasł. 

 Wójt Gminy poinformował, że do końca czerwca można zgłaszać kandydatów na 

ławników w wieku 30-70lat. Kandydatem nie może być radny gminy. 

 Wójt Gminy poinformował, że w dniu dzisiejszym, o godz. 14
00

 odbędą się uroczystości 

pogrzebowe matki radnego Janusza Puchalskiego, jeżeli ktoś z radnych może w nich 

wziąć udział. 

 Wójt Gminy poinformował, że jeżeli ktoś z mieszkańców jest zainteresowany kupnem 

działek gminnych – (nieużytków) to, może zgłaszać do urzędu, wówczas zostanie 

ogłoszony przetarg. 

 Wójt Gminy poinformował – „jeżeli w jakiejś miejscowości są kończone inwestycje, to 

my z urzędu chcielibyśmy, aby odbyły się odbiory. Głownie chodzi nam o to, aby 

mieszkańcy się spotkali i pewne sprawy wiedzieli a czasami pewne sprawy ustalili, nie 

byłoby wówczas takich pytań, jakie zadał dzisiaj radny z Mnia, „gdzie są klucze od 

bramy na boisko”.  

 Wójt Gminy poinformował, że ukazała się książka „Wiek z Oświatą” Zbigniewa 

Romaniuka i Jarosława Usakiewicza, dotycząca szkoły w Holonkach, która wywołała 

wiele nieporozumień, niezadowolenia w tamtym środowisku. Były telefony od 

mieszkańców, nawet „płacz”, że Ona w pewien sposób pewne osoby niszczy. Były 

prośby, aby Wójt coś z tym zrobił, gdyż ta książka nie odzwierciedla prawdy. Wójt nie 

chce oceniać historii do 1990 roku bo to wymaga większego zagłębienia się w temat ale 

po przeczytaniu od 1990 do 2010 roku wójt stwierdził, że książka za ten okres na pewno 

nie odzwierciedla prawdy, choćby o budowie szkoły, kto ją budował, a przecież 

inwestorem była gmina, tylko pokazuje w świetle niewłaściwym gminę, ze gmina się nie 

interesowała, wszystko leżało, komitet społeczny ją budował, a Komitet tylko 

fundamenty wylał i to jeszcze chyba cement gmina zakupiła, Komitet wykonał kostkę na 

którą cement też dała gmina, której później trzeba było się wyzbyć, bo nie miała atestu i 

nie mogła być użyta do budowy szkoły. Autorzy piszą, że szkoła została 

przeprojektowana, bo prawdopodobnie gmina nie miała pieniędzy na jej budowę, a ta 

szkoła, dlatego została przeprojektowana, gdyż pierwszy projekt obejmował budowę 

szkoły tzw. „1000-latki”jak w Glinniku, Oleksinie czy Koszewie z dachem płaskim. Gdy 

gmina przejęła budowę szkoły, doszliśmy do wniosku, że to wstyd w tym czasie taką 

szkołę budować i dlatego 100% projekt został zmieniony. Jeżeli, ktoś czuje, że został 

skrzywdzony, obrażony (bo były dobre rodziny, patriotyczne rodziny) a pisze się o nich, 

że te rodziny coś tam przeszkadzały, to się nie dziwię, że mają żal”.  



Głos zabrał Sekretarz gminy, który w imieniu Wójta był na promocji tej książki. 

Sekretarz powiedział – „było duże zainteresowanie tą książką było ok. 50 osób na 

spotkaniu. Podziękowałem autorom za to, że zajmują się lokalną historią, że to utrwalają, 

i że my, jako gmina mamy w trakcie opracowania historię Gminy Brańsk, w tym szkół. 

Powiedziałem również, że w Szmurłach, gdy oddamy do użytku Izbę Tradycji, 

zorganizujemy w niej kącik poświęcony szkołom, bo już mamy materiały. Byłem bardzo 

zdziwiony i wyszedłem z tego spotkania czując się nieswojo, bo Pan Romaniuk zachował 

się bezczelnie atakując wójta, że pisze historię gminy - mówiąc, że on to pisze od serca a 

inni, którzy piszą za pieniądze to tak sobie i że takie książki mogą nie mieć żadnej 

wartości”. 

 Wójt Gminy poinformował, że jeszcze w niektórych wsiach toczy się dyskusja na temat 

szkół. Wójt powiedział – „ już radnym, sołtysom mówiłem, że musimy prowadzić w 

gminie mądrą politykę, zrównoważonego w rozwoju gminy i w tej polityce jest również 

oświata. Mówiłem też Państwu i mieszkańcom, że gmina na oświacie nie chce zarabiać. 

Do oświaty dokładamy tyle ile możemy. Przekazujemy cały podatek gruntowy, od 

nieruchomości i chcę powiedzieć, że zarzucanie, że my oszczędzamy na oświacie, czy 

zarzucanie, że wójt ogranicza naukę religii, czy nie dba o dobro dziecka, uważam, że jest 

to typowa gra polityczna i Ci, co to mówią ( nie wszyscy, bo niektórzy dali się 

wprowadzić w błąd) im w ogóle nie zależy na dobru oświaty. Prowadzą własną grę, 

jeżeli jest okazja – „to zniszczyć kogoś”. Myślę, że naprawdę trzeba mieć w sobie dużo 

złośliwości mówiąc, że ja chcę religię ograniczać w szkołach i nie dbam o dobro dziecka. 

Możecie sami Państwo ocenić jak wyglądały szkoły parę lat temu a jak wyglądają dzisiaj. 

Dopóki będę wójtem na pewno nie będzie z mojej strony takich działań by stwarzać 

jakieś zagrożenie dla szkół, czy dążenia do niedokształcania dzieci. Będziemy robić 

wszystko, by nasza młodzież miała wszelkie możliwości rozwoju, a to, że musi się 

odbywać w pewnych granicach rozsądku, to jest normalne. Dzieci nasze są 

najważniejsze, bo to jest przyszłość, ale żeby rodzina mogła utrzymać dzieci, to musi 

mieć drogę - możliwość sprzedania mleka, musi być woda, muszą istnieć straże pożarne - 

bezpieczeństwo. Tutaj musi być ta „harmonia”, zrównoważony rozwój i droga musi być 

zrobiona i światło musi się świecić, i musi być zabezpieczenie przeciwpożarowe w razie 

nieszczęścia”.  

   Kończąc temat wójt powiedział, że arkusze organizacyjne opracowują dyrektorzy szkół 

a nie wójt. Na etapie opracowywania arkuszy nie powinno być dyskusji o jakichkolwiek 

łączeniach. Nikt z dyrektorów ze mną nie rozmawiał na temat łączenia godzin religii w 

szkołach. Dochodzą mnie informacje, że gdzieś nauczyciel został zamieszany w 

dyskusję, że katecheta, gdzieś pewne sprawy nieprawdziwie przedstawia, to tym bardziej 

jest mi przykro, bo od tych ludzi należałoby oczekiwać jakieś mądrości, wiedzy a to 

myślę, że jest jakaś gra polityczna, nie do końca „czysta” i nie chodzi tu o dobro dziecka. 

Proszę się też nie dać w prowadzić w błąd, że ktoś wam powie, że „wójt mówił, że to 

radny powiedział”. Jeżeli coś mówię to w imieniu większości Rady a nie w imieniu 

jednej osoby. Nigdy nie mówię z nazwiska, tylko, że Rada podjęła, czy Radę zapoznałem 

z takim czy innym stanowiskiem. Uważam, że na terenie gminy mamy na dobrym 

poziomie oświatę, mamy dobrych dyrektorów, mamy dobrą kadrę i mamy w miarę dobre 

szkoły i reszta zależy od pracy wszystkich i gminy i nauczycieli i rodziców. Musimy 

więcej pracować a nie tylko patrzeć, żeby za wszystko było wynagrodzone. Nauczyciele 

mają zapłacone za 40 godz. pracy tygodniowo. 18 czy 20 godz. mają uczyć, przez resztę 

czasu mają pomagać, współpracować z młodzieżą szkolną. Jeżeli ktoś ma pracę to 

powinien się cieszyć i być dumny z tej pracy. Można tworzyć różne koła zainteresowań 

matematyczne, muzyczne czy sportowe. Myślę, że Rada Gminy, Wójt stworzyliśmy 

bardzo dobre warunki, możliwości rozwoju naszych dzieci. Nikt nie ma prawa nam 

czegokolwiek zarzucać”. 

 Wójt Gminy poinformował – „od 1 września nowego roku szkolnego, będziemy się 



starać dowozić dzieci przez firmę z zewnątrz. Myślimy o PKS-ie z Bielska czy 

Siemiatycz, gdyż jedni i drudzy złożyli nam oferty na dowóz. Chcemy uruchomić 

normalne trasy autobusów. Wtedy gmina by wykupiła dzieciom bilety miesięczne, które 

kosztowałyby 50% a drugie 50% dołożyłoby Państwo. Nie rodzice będą wykupywać 

bilety tak jak ktoś tam w terenie powiedział, tylko gmina wykupi. Są prowadzone 

rozmowy, że dzieci, których gmina nie ma obowiązku dowozić też wsiądą i pojadą, nikt 

ich nie wysadzi, bo takie są ustne ustalenia. Oprócz tego każdy rodzic, każdy emeryt 

będzie mógł wsiąść i przyjechać do Brańska i dalej do Bielska a po południu wrócić. 

Wiadomo, że dorośli będą musieli zapłacić, bo to będą „normalne” kursy. Uważam, że 

takie rozwiązanie będzie z korzyścią dla gminy i dla ludzi w terenie. Mówienie w terenie 

do rodziców, że „od 1 września będziecie płacić za dowóz dzieci do szkół” jest 

kłamstwem. Jeżeli macie Państwo jakiekolwiek pytania czy to radny, czy sołtys czy 

mieszkaniec proszę przychodzić i pytać, dzwonić my wszystko przekażemy. Nie wierzcie 

plotkom, bo „cwaniacy” wykorzystują każdy najmniejszy ruch, nawet najlepsze nasze 

interesy. My widzimy, że w tym wariancie dowozu możemy kilka tysięcy zaoszczędzić”. 

 

Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11
45 

zamknął 

obrady  VI sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę... ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


